
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. S 1085, som Per Clausen 
(EL) har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren 
den 27. november 2006 
 

Spørgsmål S 1085: 
"Vil ministeren redegøre for, hvilke initiativer Sundhedsstyrelsen og ministe-

riet tog på baggrund af den rapport, som de sjællandske sygehusejere ud-

arbejdede i oktober 2005, som anbefalede en række af de initiativer, som 

ministeren nu har foreslået for at bringe ventetiden for kræftpatienter ned?" 

 

Svar: 
Den pågældende rapport er fremsendt til Indenrigs- og Sundhedsministeriet 

som bilag til en ansøgning fra Københavns Amt om en låneramme på 30 

mio. kr. til udbygning af strålebehandlingsafdelingen på Herlev Sygehus. 

Ansøgningen er modtaget i ministeriet den 9. maj 2006. Rapporten rummer 

en indstilling om en samlet plan for udbygning af strålekapaciteten øst for 

Storebælt, hvor der for tiden sker en kraftig udbygning i Herlev, på Rigs-

hospitalet og en ny enhed i Næstved.  

 

På baggrund af den ansøgning, rapporten var bilag til, har jeg bevilget Kø-

benhavns Amt den ansøgte låneramme på 30 mio. kr., ligesom jeg i øvrigt 

har bevilget en ramme på 34,6 mio. kr. til Storstrøms Amts etablering af 

enheden i Næstved. 

 

Ud over selve investeringsplanen rummer den omtalte rapport forslag om at 

øge behandlingskapaciteten gennem overarbejde, henvisning af patienter 

til udenlandske strålecentre og rekruttering af udenlandske læger. Det er 

anbefalinger, som er rettet til sygehussamarbejdets medlemmer – de øst-

danske amter og H:S – som jo selv driver sygehusene. Der er tale om vel-

kendte initiativer, som både de østdanske og andre sygehusejere allerede 

benytter i varierende omfang.  
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